



National Waste Agency

# Industrial Waste Exchange

[bourse.and.dz](http://bourse.and.dz)



# INDUSTRIAL WASTE EXCHANGE

**Industrial Waste Exchange:** An advanced digital platform fostering synergy between waste-generating institutions and those actively participating in the circular economy through the phases of "collection, transportation, retrieval, valorization, and waste treatment." The aim is to optimize the exchange of residual materials and facilitate transactions among participants in the exchange. Register on this electronic marketplace to avail yourself of comprehensive information on supply, demand, and prices for various types of waste.

Utilize this invaluable service provided by the National Waste Agency through its website at [bourse.and.dz](http://bourse.and.dz).

**On the main page of the stock exchange we find several icons:**

- Login to the account
- Register on the platform
- Advertising space
- Communicate with stock exchange managers

We also find a guide for using the platform, and prices for buying and selling waste.

**Subscription formula:**

This subscription allows members of the Industrial Waste Exchange to post unlimited advertisements and call requests per month.

This subscription **costs 5,000 DZD annually, excluding fees**. It is paid in cash or by bank transfer with the following file deposited:

- A copy of the commercial register
- A copy of the tax card
- A copy of the payment statement

**Steps to take to place an ad:**

- Click on this link [bourse.and.dz](http://bourse.and.dz),
- Register by filling out the information form,
- An email will be sent to you confirming your registration,
- Once you confirm your registration, you can log in to your account using your username and password and place your ad "**Offer, Request**" with all the details and include a picture showing the stored waste,
- The accuracy of the announcement will be verified and published by stock exchange administrators.
- Establishing contact with a potential buyer or seller of these types of waste and benefiting from concluding deals between those involved in the stock exchange.

**The main page of the user's account contains several icons that allow him to:**

1. **Browsing advertisements:** By filling in the information in the fields shown,
2. **Offering and requesting advertisements:** Fill out the form with information related to the request or offer, clicking on the confirmation box, verifying the information by the stock exchange managers, then publishing the advertisement on the stock exchange.
3. **List of reclaimers and appraisers of household and similar waste:** The search is done by filling in the information in the fields shown
4. **Waste technical cards:** There are 12 technical cards that explain the type of waste, the legal framework to which it is subject, and how to sort, store, and value each waste.
5. **Advertising space for institutions:** Fill out the form with the required information in order to reserve advertising space for institutions participating in the stock exchange and those that are not involved as well.

# بورصة النفايات الصناعية:

**بورصة النفايات الصناعية:** هي منصة رقمية تساعد المؤسسات المنتجة للنفايات من جهة، ومن جهة أخرى المؤسسات التي تنشط في الاقتصاد الدائري من "جمع، نقل، استرجاع، تثمين ومعالجة للنفايات" وهذا للاستفادة من تبادل للنفايات وإبرام الصفقات بين المنخرطين في البورصة من خلال التسجيل في هذا السوق الإلكتروني الذي يوفر لهم العرض، الطلب والأسعار لمختلف النفايات.

الولوج إلى هذه الخدمة التي توفرها الوكالة الوطنية للنفايات عبر الموقع الخاص بها [bourse.and.dz](http://bourse.and.dz)

نجد في الصفحة الرئيسية للبورصة عدة أيقونات:

- الدخول في الحساب
  - التسجيل في المنصة
  - المساحة الإشهارية
  - التواصل مع مسيري البورصة
- كما نجد أيضا دليل إستعمال المنصة، وأسعار بيع وشراء النفايات.

## صيغة الإشتراك:

يسمح هذا الاشتراك لأعضاء بورصة النفايات الصناعية بإيداع الإعلانات وكذا طلب الإتصال بشكل غير محدود شهريا.

إذ يكلف هذا الاشتراك **5000 دج سنويا دون حساب الرسوم**. يدفع نقدا او عن طريق التحويل البنكي مع ايداع الملف التالي:

- نسخة من السجل التجاري
- نسخة من البطاقة الضريبية
- نسخة من بيان الدفع

## الخطوات الواجب اتخاذها لوضع إعلان:

- انقر على هذا الرابط [bourse.and.dz](http://bourse.and.dz),
- التسجيل عن طريق ملء استمارة المعلومات،
- سيتم إرسال بريد إلكتروني إليك يؤكد تسجيلك،
- بمجرد تأكيد تسجيلك، يمكنك الدخول إلى حسابك وهذا باستعمال اسم المستخدم والرقم السري الخاص بك ووضع إعلانك "عرض، طلب" بجميع التفاصيل مع إدراج صورة الموضحة للنفايات المخزنة،
- سيتم التحقق من صحة الإعلان ونشره من قبل مسيري البورصة،
- ربط الإتصال بمشتري أو بائع محتمل لهذه الأنواع من النفايات والإستفادة من إبرام الصفقات بين المنخرطين في البورصة

## الصفحة الرئيسية لحساب المنخرط، تتوفر على عدة أيقونات تتيح وتسمح له ب:

1. تصفح الإعلانات: عن طريق ملأ المعلومات في الخانات الموضحة،
2. عرض وطلب الإعلانات: ملأ الإستمارة بالمعلومات الخاصة بالطلب أو الخاصة بالعرض مع الضغط على خانة التأكيد، التأكد من المعلومات من طرف مسيري البورصة ثم القيام بنشر الإعلان في البورصة
3. قائمة المسترجعين والمثمين للنفايات المنزلية والمشابهة لها: البحث يكون بملأ المعلومات في الخانات الموضحة
4. البطاقات التقنية للنفايات: تتوفر على 12 بطاقة تقنية توضح صنف النفاية والإطار القانوني التي تخضع له، وكيفية الفرز والتخزين والتثمين لكل نفاية
5. المساحة الإشهارية للمؤسسات: ملأ الإستمارة بالمعلومات المطلوبة من أجل حجز مساحة إشهارية للمؤسسات المنخرطة في البورصة والغير المنخرطين كذلك.

# بورصة النفايات الصناعية

INDUSTRIAL  
WASTE  
EXCHANGE

[bourse.and.dz](http://bourse.and.dz)